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Pat Fawdry, Female 1, Bette Tilley, Female 2

[0:00:00]

Pat Fawdry 1:
This is Pat Fawdry with Betty Tilley.  This morning, we’re talking with Miss Margaret Johnson, J-O-H-N-S-O-N, and Miss Frances Johnson, F-R-A-N-C-E-S, at 1743 Galloway in Memphis.  This is part of a project sponsored by Metropolitan Interfaith Association with a grant from the Tennessee Committee for the Humanities.  This is June 11, 1979.

Female 2:
______ recently when I didn’t have no _______ in the house, but the house was built in April, 1902 is all I know.  They had had it built, you know?

Pat Fawdry 1:
Now give me your father’s name and your mother’s name.

Female 2:
Charles Henry Johnson.

Pat Fawdry:
Was your father –

Female 1:
– and mother was Ide Carruthers, I-D-E, C-A-R-R-U-T-H-E-R-S.

Bette Tilley:
And Henry is H-E-N-R-Y.

Female 1:
Well it’s – 

Pat Fawdry:
In this one they had R-I-E.  That’s why –

[0:01:00]
Female 1:
I reckon so.  His mother was Henrietta, and I believe they were disappointed there was no girls, so I believe that’s what they did.  But Daddy was from _______ Springs, and Mother was born in Memphis on Shelby Street.

Female 2:
We’re third generation _______.

Female 1:
And Grandfather Carruthers was a charter member of the Cotton Exchange and a Confederate veteran, a captain of the Confederate army.  They had a home on Shelby at what’s now South Front.  It was quite a residential area in early Memphis, it seems.  As a child, I remember going down – there are a few houses left.  It’s all warehouses, you know, ______ but I just vaguely remember driving down McCall on south down there, but old Memphians could tell you that Shelby was quite a residential –

Female 2:
________ I think.

Female 1:
I remember taking my aunt, who was much older than mother, the last time she was here, she said, “Take me down to Shelby.”  She’d let me live in the past, and you sat there at the warehouses and she said, “Dr. So-and-So’s home was there, and that’s where I went to my first dance,” and _______ telling all about it, but you don’t pay too much attention yourself.

[0:02:12]
Pat Fawdry:
Give me your grandfather’s name.

Female 1:
James Slaughter Carruthers.

Pat Fawdry:
Okay, and then his son was –

Female 1:
Was Albert Blanton, A.B. Carruthers –

Bette Tilley:
Who lived over on –

Female 1:
– who lived on _______.  Yes.

Pat Fawdry:
Right.  Spell Blanton.

Female 1:
B-L-A-N-T-O-N, and Albert Blanton Carruthers, his son, died just last fall.  He was a judge here, Judge Carruthers, for a while.

Pat Fawdry:
And then Louis Carruthers –

Female 1:
Louis –

Pat Fawdry:
– is the only one left –

Female 1:
– Louis Level Carruthers is the only one of the six children left, you see?

Pat Fawdry:
Right.  Okay.

Female 1:
Billy Love lives out in California.  He was president of the New York Cotton Exchange ________ – 

Female 2:
He’s a grandson.

Female 1:
– and he’s a grandson.  He was born in that house, you see?  He’s the first little baby I ever saw.  After Billy came, they let us see this little new baby.

[0:03:05]
Pat Fawdry:
Billy Love?

Female 1:
Yes.  William K. Love, Jr.

Pat Fawdry:
Where does that family come in?

Female 1:
His mother was Alberta Carruthers and was married in Glen Mary, with quite a big wedding, and so forth.

Pat Fawdry:
Oh, okay, and of course Glen Mary was across the street.

Female 1:
Yeah, that’s –

Bette Tilley:
Yeah, where the –

Female 2:
The warehouse.

Bette Tilley:
– educational building is.

Female 1:
Yes.

Pat Fawdry:
Do you remember anything about when it was –

[Interruption]

Bette Tilley:
_______ when their parents moved here?

Female 1:
Well I don’t know because –

Bette Tilley:
But you know what you’ve heard.

Female 1:
They had the house built and moved here in April of 1902 is what they said.

Bette Tilley:
And the Carruthers were already living –

Female 1:
Oh, yes.  They’d already been there –

Female 2:
He opened up ________ all the around _______ opened up this subdivision –

Female 1:
Subdivision, and Mr. Galloway, I think.

Bette Tilley:
Do you know when Mr. Galloway moved out and Miss Groves moved in?

Female 1:
No, I haven’t the slightest ___________.

[0:04:01]

Bette Tilley:
Well –

Female 1:
– and I haven’t heard him say.

Bette Tilley:
– haven’t heard him say.  Well they’re having trouble – 

Female 1:
_______ I didn’t pay any attention to it –

Bette Tilley:
– dating the exact date of the Galloway house is the reason I’m asking.  They’re trying to get that –

Female 1:
I’ll tell you this, when Mother was in the Evergreen Club, they met over here at the stone house that was called the Galloway House, at the corner of Overton Park and Evergreen.  They stayed there, as I recall, while the other house was being built, wasn’t it?

Female 2:
I don’t remember.

Female 1:
Something like that.  I remember as a little girl going with Mother to see Miss Galloway over in the big house.  I remember going up the stairs and seeing the ballroom, and so forth.  But I couldn’t tell you when it was, but I saw in the paper –

Female 2:
_______.

Female 1:
– and they were dating it farther back than it really was.

Bette Tilley:
Yeah, we think they backdated a little too much.

Female 1:
I think they’ve gone back – that’s what I saw in the paper –

Female 2:
______ ’11 or ’12.

Bette Tilley:
They had 1905, and it seems _______ about 1909, 1910 or 1911 that it was built.

Female 1:
It was about 1909 or 1910 I would say.  Yes.

Bette Tilley:
I’m sure it took a period of time to build.

[0:05:00]

Female 1:
It wasn’t 1905, I don’t think, because I can remember going there, and I wouldn’t be remembering that.  I don’t know.  Somebody else might know, but I just don’t know where.

Bette Tilley:
But your parents moved here because it was opening up –

Female 1:
______ had the house built, you see?

Bette Tilley:
Did they buy it from Mr. Carruthers?

Female 1:
No, they bought it themselves.  I think they bought the land from Mr. Galloway.  I believe it says Galloway Subdivision on that property deed.  See, Mr. Galloway owned some land here, and Uncle Albert bought some land.  But Carruthers Street up there on Evergreen, that was over in the area I think his land was, but they bought it and moved in.  We, of course, have been here always and I don’t even know about –

Female 2:
Right next door.

Female 1:
I know this much, that our yard went way out to the middle of the street here and it was level, and we had a fence and a gate.

[0:6:07]


You’d ride down from Evergreen and turn into the driveway that went to the back, and we had a two-story servant’s house and carriage.  The city doubled the street.  The streetcar, or the streetcar line, it was way down low.  We were up on a hill.  I remember that because we weren’t allowed to go across _______, you know, _______.  But then, the city graded and paved it, and I remember them talking about front-foot assessment ______.  So, our front yard, the house was much further back in the lot than –

Bette Tilley:
It set further back.

Female 1:
– it was _______.

Female 2:
Next door was Mr. and Mrs. Chellis, and they had a two-story servant’s house in the back.  They lived in that until they built the big house there.  Lots of times people did that.

Pat Fawdry:
People would do that?

[0:07:00]

Female 2:
There’s something else I was gonna say.  I can’t –

Female 1:
Let’s see –

Bette Tilley:
Yours was pretty much the first house on this side?

Female 1:
No, that one over next door was –

Female 2:
A little cottage on the corner.

Female 1:
And on the corner was a little cottage, and that’s around ______ Evergreen.  Mr. Parker lived there.  They turned it around.

Female 2:
I remember the four houses.  This house was built, and then somebody ______.  There were four houses, two on ______ and two on ______, and somebody else on _______.

Female 1:
Well now there’s that big red house over there was the Peters’ place, on the corner of Forrest and Evergreen, and later Luke Wright, dad’s friend, lived there.  Now that’s an old ______, that big old two-story red brick house there.

Pat Fawdry:
Excuse me, on the corner of?

Female 1:
Forrest and Evergreen.

Female 2:
I don’t think it was Luke Wright.  I think it was _______–

Female 1:
Well, one of the Wright families.

Bette Tilley:
He lived in one of those houses.  I don’t know which one, but I had heard – 

[0:08:00]

Female 1:
That’s the one.

Pat Fawdry:
Okay, what corner?  Northeast?

Female 1:
No, it was southwest, and then there was a house second from the corner that had a round front.  It was an old house.  I remember ______ Parks, or something, and a little cottage.

Female 2:
For a long time, there was just three or four houses on this street.

Female 1:
It was just like country out here, and the Chapman’s were one of the early houses built down on the corner of Forrest and Hawthorne, and that’s where they Olsen’s later bought, and Mrs. Chapman was first president of the Evergreen Club.  She taught piano.  The Bowling ______ Studio of Music was –

Bette Tilley:
She was a Bowling before she – that was her name –

Female 1:
I reckon so.  I don’t know that, even.  I just don’t know.  Then, the two houses up here, not on Galloway but the other side of Evergreen, there’s one on the corner that was not there.  And then there were two houses, one that’s a plan a little bit like this, and then next to that was the _______, when I was a child.

[0:09:06]


And then on down the corner was the Gladding house built very much the same floor plan as this Victorian type on the corner of Dickinson and Galloway.  But I don’t remember –

Female 2:
There wasn’t very many houses.

Female 1:
– too many houses.

Female 2:
We didn’t have a school until Snowden was opened up.

Female 1:
I don’t know when it was opened up because we went to Miss Emma’s.  But I remember when we went to Miss Emma’s, some of the children went on the streetcar up to Maury’s school and got off at Bellevue, and we went on the streetcar, unless somebody drove us up there – 

Female 2:
I’d lose my nickel and then – 

Female 1:
Well we used to spend the nickel.  There was a grocery store up on _______.  You’d go spend your nickel and then you’d get on the streetcar – 

[Crosstalk]

Female 2:
– _______ collect from daddy the next day.

Female 1:
________ and he’d let us ride, and daddy would pay.

[0:10:00]
Bette Tilley:
Now where was the Chapman home?  Which corner was that?

Female 1:
Let’s see.  That was the northeast corner of Forrest and Hawthorne.  No, ______ stop and think.  He had a big real estate company, W.P. Chapman Company, here.  I have a vague memory that Mrs. Chapman was active in Beethoven things, and it seemed to me Mother belonged and all, but you don’t – Mother died so many years ago.  She had had surgery and didn’t live through, so it’s just some things way back then that you remember.  I was trying to think of – 

Female 2:
Miss Emma’s, it was called _______ School.  It was really funny.  She had this grand entertainment at the end of school every year _______ and different people would just almost fight to go because it was so funny.

[0:11:07]
Female 1:
I believe one of the most _______ in this book, but at Miss Emma’s, one of the boys, _______, had a rabbit given for Easter, a live rabbit, a white rabbit, and he could bring it to school, you know?  We were all thrilled, and so I was so flattered because he let me hold the rabbit during school, and I held it too long, and all of a sudden I was drowned.  Miss Ella took me over to the big house, where they cooked, took me up to the bathroom and stripped me, and put me in the bathtub, and left me to take a bath, and took my clothes downstairs and put them in the tub and washed them.  She came back with a big quilt that she put around me, strip stark naked and this quilt, and took me down to the kitchen in front of the big coal stove, and there I sat, and my clothes were washed and being hung around to dry.  Now can you imagine service like that _______ meanwhile?

[0:12:02]


I didn’t get out of lessons.  Miss Ella sent lessons in, and there I sat, you know, and I’ve always thought to be careful about holding an animal too long.  Those things are –

Female 2:
_______.

Female 1:
I don’t know, but I wish we could remember.  One of the early houses was that yellow brick down on the corner of North Parkway and Evergreen –

Female 2:
The _______?

Female 1:
The Bailey’s.  ______ bought it, that big yellow, two-story house, but I don’t know –

Female 2:
Most of these things were all before –

Female 1:
E.O. Bailey.

Female 2:
– the First World War.

Bette Tilley:
That’s where the E.O. Bailey’s lived?

Female 1:
They lived there –

Pat Fawdry:
The southeast corner.

Female 1:
The northeast corner, that big yellow, two-story brick house.  They lived there, and then that was sold and they moved down on Autumn.

[0:13:00]


No, on Forrest, almost to Avalon, or one of those streets beyond Dickinson, the E.O. Bailey’s, and they were charter members of Evergreen, you see?  He was real estate people here.

Bette Tilley:
Well we had the other address, the Forrest address, but we didn’t have –

[Crosstalk]
Pat Fawdry:
Did they build that house or was it just there?

Female 1:
I imagine they built it.  See, I don’t know.  I just don’t know.  I think of the houses as the names of the people who built them back then, I mean that I knew, because people have moved and come and gone.  We’ve stayed here and taken trips off but always come back.  This is home, you know, and so it’s hard –

Female 2:
______ some young people have bought houses –

Female 1:
Young people are buying back in the neighborhood, and I think it’s very nice.

Female 2:
That helped.  Sure.  Now the Allen’s –

Female 1:
The Ray Allen’s live across the street just in that –

Female 2:
– _______ Morgenstern.  They went to Europe the other day.  ______ casually going to Europe.  And the daughter, _______ over there.

[0:14:05]
[Crosstalk]

Female 2:
_______ in that area, a lot of Southwestern people.  He’s Southwestern professor.

Pat Fawdry:
Mr. Allen is?

Female 2:
Mm hmm.  Over at church, there’s so many Southwestern people.

Female 1:
I’ll tell you, there wasn’t first built in much beyond Overton Park, and then the streetcar went down that street, down Evergreen to Poplar, but there wasn’t much built in.  There _______ lots, as I recall, but then you got on down to Carruthers, then Lawrence and ______ some of the older houses, too, but they were still called Evergreen up to Poplar, don’t you see.

Female 2:
South of _______ Poplar ______ –

Female 1:
You went into another neighborhood –

Female 2:
– boarding houses ______.  Well they don’t have boarding houses now, I understand.

[0:15:00]
Female 1:
But I was trying to think.  I don’t know of any –

Female 2:
It was just a small area _______ –

Female 1:
Yes.  Mr. Guy Long was a prominent man lived back of us in this red brick house on Autumn, and Dr. Patterson of Southwestern lives there now.  He, I believe, is an attorney in ________.  It’s hard to remember.  Dr. Hall was there, I remember, alone.

Female 2:
Like in this block, we don’t know people now.

Female 1:
The Rudess’, Mr. Jim Rudess.  You’ll probably run across that name over on Overton Park.  They were –

Pat Fawdry:
They lived on Overton Park?

Female 1:
Yes.

Pat Fawdry:
What was it near?

Female 1:
It was facing north almost down to Hawthorne, wasn’t it, on the south side of the street, I believe, _______.  ______ on the corner – 

Female 2:
_______ stucco house –

[0:16:00]
Female 1:
– it was a yellow stucco.  That was one of the early families and a friend of dad’s.  I was trying to think of names of other people.  Another family, a prominent architect, was Lewis Furbringer.  Mr. Furbringer lived over here, the third house over on Forrest.  The son is Lewis.  I don’t know what Mr. Furbringer’s name was.  Do you remember the first name?

Female 2:
Max.

Female 1:
Max Furbringer, but he was quite a known architect.  Next to him were the Mondanaco’s, and he was a known businessman.

Female 2:
And of course they had 300-feet square lot around –

Female 1:
Oh, that was their yard, and then the rest ___called____ the woods lot down there, on the block in front of us, Uncle Albert’s yard.  The 300 feet they kept all just so – the grass cut and it was flowers and everything – but the rest, they just let those trees grow –

Begin Segment 1 [0:17:03]
Female 2:
Of course, Uncle Albert was instrumental in –

Female 1:
– _______ and all the children in the neighborhood loved to go over there, you see?

Female 2:
– getting the zoo.  He was responsible –

Female 1:
He started the animals down in his yard that were later given to the zoo.

Female 2:
The bear.

Female 1:
  ______ would remember that but I don’t remember details.

Female 2:
I remember he had him a little cage up there _______, and he’d wonder all over the neighborhood ______ a bear in your back yard.

Female 1:
And you’d have peacocks over at Glen Mary.  I remember that.  When I saw some ___in the _____ Castle yard in England, _____that’s__ what made me think of Glen Mary, with the spread tail, you know?  I think they’re very picturesque animals.

Bette Tilley:
Do you know when Glen Mary was built?  Mr. Galloway built it.

Female 1:
No, the Pidgin’s.  Did the Pidgin’s live there first?

Female 2:
I don’t –

Female 1:
I think vaguely that I’ve heard, but I don’t know when Mr. Galloway built it.  Of course it was before I was born and I just don’t know.

Bette Tilley:
But you think that the Pidgin’s lived there first?

Female 1:
I thought they said Mr. and Mrs. Pidgin lived there.

[0:18:00]
Female 2:
I think she was born there, the daughter, I think.

Female 1:
I don’t know, but __I don’t know, but_____ the Pidgin families.  I’ve heard –

Female 2:
But Mildred was born over here.

Female 1:
I don’t know, but I know that the Galloway’s were there, mother said, when Uncle Albert bought it, but that was before she married.  I don’t know how long ago it was they went there.  _______ and I was looking through last night trying to find some papers of Grandfather Carruthers’ funeral.  They lived on Union up there ___near___ residential area, up there near Lauderdale or up in that area of all nice homes, and he died and that was where his funeral was, and that was 1891.  But where Louis and Uncle Albert lived, I don’t know.  That was the grandfather.

Bette Tilley:
Was that Pidgeon, P-I-D-G-E-O-N?

Female 1:
I hesitate to say that.  I don’t know how right I am.

Female 2:
You don’t know about that.  You’re not sure about that.

Bette Tilley:
Maybe I can look in the city directories and see if maybe they show some –

[0:19:02]
Female 1:
You see, Mr. Galloway, I don’t know.  Mrs. Galloway, who lived in the big house, was a widow.  He married Mrs. Edmunds when that –

Female 2:
_______.

Female 1:
Yes, and the first one, I don’t know whether she lived over there and died over there.  I don’t know a thing about it, you see?  __Never particularly_____ thought about it before.

[Audio Distortion]
Female 2:
______ Snowden ________ – 

Female 1:
Miriam Galloway.  Yes.  Miriam.  But the first wife, I meant during the time that he lived with the first wife, it was in Glen Mary, and I don’t know who gave it the name Glen Mary.

Bette Tilley:
I understood it was named for her, that her name was Mary.

Female 1:
Mrs. Galloway.  Well, probably it was.

Bette Tilley:
But still, someone else could have built the home and they could have still ___moved in to it afterwards.___ –

Female 1:
I don’t know.  Now if the name Pidgin appears on the deed or anything like that, you know that’s true then, otherwise, I’m mixed up.

Bette Tilley:
Well that’s why I say, we can check –

Female 1:
But it’s a name you might look into –

[0:20:00]
Bette Tilley:
Right.

Female 1:
– if you want to get –

Female 2:
Overton Park, they ran a contest in the paper, I believe, to pick out a name for Overton Park.  The family was supposed to give them a whole lot of money, but in that case –

Female 1:
The Overton family didn’t get –

Bette Tilley:
They got the name but they didn’t get the money?

Female 1:
Yeah, you know, it’s hard to realize Memphis was such a little town.  When I was a child, the city limits was north Tresmont.  We called it east Tresmont, rather.  Tresmont, there by the picnic grounds.  That was the city limits.  And over here, I don’t know where it was north of us, but back of Snowden school there was all those houses were not there.  There was a creek that went along through there.  I think that’s the same one that wonders down and helped upset the expressway plans.  I’m not sure.  But I can remember we’d go down there and pick Sweet William.  It was just open land, almost to Jackson –

[0:21:04]
Female 2:
______ last year was Raleigh, wasn’t it?

Female 1:
Yeah, that was Raleigh, but I mean how little this little area in here was Evergreen, don’t you see?

Female 2:
It was just a small area –

Female 1:
And then Evergreen Church was first built –

Female 2:
– ______.

Female 1:
– and then Trinity came, and then eventually that built up over there and McLean Baptist and north of us filled in, but when we were children, it was little.  I mean Memphis was a small place, and I can remember my mother saying as a young girl they’d ride out on the mule car out to Elmwood Cemetery – our family plots are there – and that was just the end of the city, you see?  And the Montgomery place, which is now William R. Moore, the city limits were right there when she was –

Female 2:
They tore down all these old houses – 

Female 1:
Yes, and there was a big home there, you see?

Female 2:
– ______ the Mallory place.

Female 1:
That was torn down and the William R. Moore school was placed there.  It’s hard for people who haven’t seen Memphis grow to realize, but that was the city limit there by _____, and then it went on out to Highland, you see?

Segment 2 [0:22:11.01]

And when I became principal of Avon in 1956, the city limits were White Station Road, and we had some children who came and they had to pay a fee to come into the city school, you see?

Bette Tilley:
Because they’re on the other side?

Female 1:
Because of the other side, and we opened up, cut off at White Station and opened the school, and that’s where they came.  But then, after several years, people had built out there so they cut our district east of us and built Richland, and went out a little further.  Then, after a few years, they opened up Shady Grove and cut Richland and went on, you see, as the city grows.  But there at Tresmont, it was called East Parkway, you see, was the city limits when we were coming along.

[0:22:48]


And ______ School, which is out there in Binghamton, was a county school when I first started teaching.  I think sometimes the principals used to meet in _______, the old school that’s torn down was old ______ up there, and it was so few of us we could be in one room, and now there are several hundred ______ dollar a dozen –

Female 2:
I liked to think this is a big house –

Female 1:
– but it was, and the fun of it –

[Crosstalk]

Female 1:
I used to drive down to Gaston Park at night when the eighth grades had the basketball, and so forth, by myself through Gaston way on through.  I wasn’t afraid, but it’s changed, things here.  I was trying to think of something else to – now Mr. Dukes next door, ______ Chellis’ father, rode Kate Adams.

[0:24:03]


You’ve probably heard of the riverboat that was _______.  Well, he was I think one of the owners of the Kate Adam, because you remember he went to that marine museum at Hampton Road that we went to, and saw the old _______ and it sank right down here _______, and he was so thrilled to see the bell there in that marine museum.  So, they had it tied to the river, and I think his father had done that.

Female 2:
_______ was over there by himself.  He was over here this morning – 

Female 1:
His phone didn’t work and he came over early this morning to try to use it.

Female 2:
____His wife died____ –

Female 1:
Captain Dukes they called him, his grandfather, and he died over next door.

Female 2:
________ live around here – 

Female 1:
I’ll tell you one thing, too, I remember this –

[Crosstalk]
Female 2:
– _______ children’s toys scattered all up and down –

Segment 3 [0:25:02]
[Crosstalk]
Female 1:
_______ Evergreen Church, but there were two Jewish families, Miss Bonart, and there was the Gluck’s, and Mr. Gluck had a store downtown, and wasn’t it corsets or something?  I don’t know what it was, but she was the prettiest little woman and so sweet, and I know she was a friend of mother’s _______ my first introduction to the Jewish people because there weren’t any at Miss Emma’s.  We didn’t know them.  But she was a lovely person, so pretty, and Miss Bonart lived over across on Forrest.  It was like a little town.  Down the corner were the Knotts, just next to Trinity Church.  They were Irish Catholics.  But the Presbyterians and the Catholics, and the Jewish and the Methodists and Baptists, all did everything together.  I mean it was just like a little town that way, and I think that was nice because you grew up with a feeling of closeness.

[0:26:02]
Female 2:
_______ and so much fun, and we never had – now they have to be amused, children have to – but we had so many things to do, we just we just never had time enough for new things.  Like we had a stove in the backyard we’d burn potatoes _______.  Mama let us do it because she’d be home and watching, and we had –

Female 1:
I’m just trying to think of family names.  Another family that lived around the corner one time was ______ Newton.  He was one of the officials at ______ Company.  I don’t know what he did.  Then, Mr. Biggs bought that house down there at the corner of Galloway and Hawthorne, but they were early people there.

Female 2:
Eleanor Richmond ______ –

Female 1:
You all ought to probably talk to Eleanor Richmond –

[Crosstalk]
Female 1:
She came over a later period down there at the corner.  The Conrad’s lived in that house to begin with.  They had that built, and when someone built a house, we were all thrilled to death because that meant a new child you were gonna get to know.

[0:27:08]

Female 2:
_________ Camille _______ Newton.

Female 1:
Oh, did you?  Let’s see – 

Bette Tilley:
Now somewhere I saw an article or something that said Judge Camille Kelley –

Female 1:
She did live –

Bette Tilley:
– lived around here.

Female 1:
– up on Carruthers Street.

Bette Tilley:
Someone told us that she always had a chauffer, or something like that.

Female 1:
Judge Camille Kelley, I think she was one of the first presidents of Snowden’s PTA.

Female 2:
She didn’t have no children.

Female 1:
Yeah, she had –

Female 2:
Oh, I’m thinking of Chapman.

Female 1:
Oh, I’m talking about Judge Camille Kelley.  We didn’t know the PTA, although I think mother was invited to join.  We were from Miss Emma’s but we were invited to join.  They needed to swell the ranks, I think.

Pat Fawdry:
Any support they could get, sure. 
Female 1:
Yes, I imagine anyway, and mother _______ and all the patriotic organizations she was always active in.

[0:28:06]


But I remember so well, I believe she said that Judge Camille Kelley was the first president, and she was so timid she didn’t want to get up and preside, or something like that.  Well, later, you know she became judge and she was very vocal.  She didn’t have any trouble at all talking, you know?

Bette Tilley:
I was gonna say that seemed to be her reputation.

Female 1:
That was right.

Female 2:
I remember Clifford Davis was giving a talk or something here, and _______ –

Female 1:
Well that wasn’t this neighborhood, though, Frances.

Female 2:
It was way back _______ –

Female 1:
I know, but that was over at the Nineteenth Century Club at the watermelon political thing.

Female 2:
_______ – 

Female 1:
I don’t know about that.  Yes, Judge Kelley did live up on Carruthers.  She had two sons and had a daughter that died, a little girl that died.  Haskell Kelley and another one.  I was trying to think of who else –

Female 2:
________ – 

Bette Tilley:
She didn’t have a husband?

[0:29:00]
Female 1:
Oh yes, she had a husband.  I never saw him or knew anything about him, but she had a husband.  But she was the one most known – 

Bette Tilley:
Well I didn’t know.  You know, you never hear about –

Pat Fawdry:
What was his name?

Female 1:
I don’t know.

Bette Tilley:
I just never heard of her husband, so – 

Pat Fawdry:
Me, either.  I just –

Female 1:
I don’t know, either.  Now it could have been that he had died sometime along the way, you know?

Pat Fawdry:
But Kelley was her maiden name?

Female 1:
She was Judge Camille Kelley.  No, her husband was named Kelley, and the boys – Haskell Kelley was one of the holy terrors, you know?  They were _________ or something, you know how they are.  But I was trying to think who else around up in that neighborhood would be – now Mr. Drake, the cleaners up there –

Female 2:
_______ that comes over and checks –

Female 1:
Yes, the Rutherford’s live on Carruthers Street, and she’s been there a long time.  Her parents, her grandmother, I think, she’s in Evergreen Church.  Ben Rutherford, I believe, was the father’s name.  I’m trying to think of names but you just _______ people that are – 

[0:30:08]
Pat Fawdry:
What about businesses?  You mentioned Mr. Drake.  What about any other businesses scattered –

Female 1:
Well no businesses were allowed in the neighborhood.  It was a restricted area, A zone.  Up there, those stores were put on the corner of the east side of Evergreen from Poplar on, there are several groups of stores.  There was a big to-do because the man who did it, I know him and we were very fond of him, but he was determined to do it –

Female 2:
He did it because _______.

Female 1:
What?

Female 2:
He did it because nobody –

Female 1:
They didn’t want him to do it, you know?  But because it was supposed to be – 

Female 2:
Now that’s _______ that house over on Overton Park – 

Female 1:
Yes.

Female 2:
– Those three houses.

Female 1:
Yes, there are houses on Overton Park.  That’s right.  There was Mr. Alexander, a construction company, that brick house.  As you go into Overton Park here at McLean, there’s an arch.

[0:31:04]


And those three houses were built by Alexander, the construction company, and W.W. Wessell.  Mr. Alexander took the middle one and Mr. Wessell the one over on _______.

Female 2:
________ –

Female 1:
He built that auditorium, Memphis Auditorium, and a lot of the Memphis schools, this W.W. Wessell Construction Company.

Pat Fawdry:
Do you know how you spell Wessell?

Female 1:
W-E-S-S-E-L-L, and – 

 [Interruption]
Bette Tilley:
Excuse me.  You said Judge Kelley had two sons.  Are either of them living, do you know?

Female 1:
I don’t know.  There was another _______ I think of scarlet fever, or something, when she was a child.

Female 2:
Gerald Kelley was one of them.

Female 1:
Haskell, or something, and Gerald, I think something like that.  Now I don’t know what ever became of –

Female 2:
G-E-R-A-L-D.

Segment 4 [31:42:01]
Female 1:
I don’t remember what became of –

Female 2:
I think he was a younger.

Female 1:
And there were some talented people up and down the road, if we could just remember.

[0:32:00]
Female 2:
The Elliot’s?

Female 1:
The Elliot’s, mm hmm.

Female 2:
Out there on Overton Park, originally, there was _________ on the street, you know, starting out that way.

Female 1:
I was trying to think that – of course, Miss Hooker, down at the other end of Galloway, her father was –

Female 2:
Malcolm Patterson.

Female 1:
– Governor Malcolm Patterson, but that was I suppose before – I don’t even know when he was governor, but she lived down at the corner, and the house was torn down for the expressway.  I just can’t think of – 

Female 2:
When they built west, I mean, wasn’t it part of Evergreen?

Female 1:
What?

Female 2:
_______ or like Baker?  She’s back here.  I saw her the other day.

[0:33:04]
Female 1:
Who, Louise Baker?

Female 2:
Yeah, I spoke to her.

Female 1:
Yes, but that was up on Galloway.  This was Dr. and Mrs. Baker, but they came on later on.  He was at Southwestern, and up on Stonewall there was a number of people that – but I don’t remember right now –

Female 2:
Well they were not Evergreen.  Evergreen was strictly –

Female 1:
Yeah, but _______.

Female 2:
– a small place.  It’s a mid-south –

Bette Tilley:
What was the cutoff for the first Evergreen area?  How far did it go?

Female 1:
I believe it told it in here.  The original part of Evergreen, I think, began just about Dickinson, Watkins, or something like that, and never did – 

Female 2:
Those houses on Poplar, Miss Culbert lived on _______ –

Female 1:
I know –

Female 2:
– ________.

Female 1:
Poplar, I know, ended this way and McLean down that way, and I thought North Parkway over here, and I would say – 

[0:34:00]
Female 2:
Stonewall, also.

Female 1:
Stonewall, I guess, somewhere up in that way would be the area, but earlier, when I was a child, Dickinson was the end of things, and I don’t know –

Bette Tilley:
And McLean the other way?

Female 1:
Yes, but I just don’t know.  Of course, then, as it grew into Highland Park, all that became part of this area.  I just don’t know.  I was thinking I saw it somewhere, but what it was in I don’t know.  But I didn’t look at that book.

Pat Fawdry:
You first attended Miss Emma’s school.  Where did you go after that?

Female 1:
Well, we’re not important.  Well, we finished Snowden Junior High, wasn’t that it, Frances?

Female 2:
I was at Miss Emma’s –

Female 1:
You just had one year at Snowden Junior High, and went to Central.

Female 2:
That’s right, and it wasn’t a junior high.  It was just Snowden.

[0:35:00]
Bette Tilley:
Through the eighth grade?

Female 2:
One to eighth grade.

Female 1:
______ the eighth grade, and I went there in the seventh and the eighth, I reckon it was, and then went to Central.

Pat Fawdry:
Snowden was there, do you remember anything about a school called Lake School, or any other schools for –

Female 1:
In this area?

Pat Fawdry:
Mm hmm.

Female 1:
No, I don’t –

Pat Fawdry:
Do you remember any schools for colored children – 

Female 1:
No, I don’t.

Pat Fawdry:
– where they went to school.

[Interruption]
Female 1:
_______ went to Miss Emma’s, and some of the children went to, was it called Moon, or Bellevue?  It was ______ Maury School, anyway, because we’d get off the streetcar up there, at Maury, and we went to Miss Emma’s, that’s south, and they went north to go _______ I don’t remember.  But I don’t remember about any Negro school.  In fact, Madison Heights was one of the early – I suppose Memphis City Schools.

[0:36:03]


District Idlewild over there is another older one, and Maury, but I don’t know.  I just wish I could remember something to tell you.

Pat Fawdry:
But that was pretty old.  Let’s go to the Evergreen civic club now, and what you remember from your mother’s activities, and when it started and when it –

Female 1:
I couldn’t tell you when it started.  This will tell you when it started because it’ll give you the first president in 1909 and 1910 was Miss W.P. Chapman.  See, that was the first – these were the officers on down to 1930, and the years they served.  This came out of the Women’s Evergreen Club yearbook, you see?  Let’s see.  Membership was open to all Evergreen, all members of Evergreen whose names are sponsored by three members, and it goes on to say the bylaws.

[0:37:00]

Pat Fawdry:
Do you remember what they wanted to accomplish?  Do you remember things that they worked toward –

Female 1:
Years ago, it must have been torn out of the book.  No, I don’t.  I suppose they did it for the betterment of the neighborhood, or improvement of the neighborhood, but it was partially a social thing.  They’d have a meeting, and I imagine have tea, or something like that.  I don’t even remember, except that I remember mother was president one year, and we had this old clipping that was in the paper at the time.  I just don’t know.

Pat Fawdry:
Do you remember –

Female 1:
It met in the afternoons I imagine at first in residences.  I wouldn’t know, but they met over at the club.  See, they bought that clubhouse, I think the Evergreen Club did, and they had their meetings there for a long time, but that’s all I know about it.

Pat Fawdry:
Do you remember when it sort of went out of existence?

Female 1:
No, I don’t remember a thing about it.  Mother died in 1931, in January, and that’s the last one I had, you see?  So, they may have gone on further and there’d be some officers after that, because that was her yearbook, the last one –

 [0:38:12]
Pat Fawdry:
That she got.

Female 1:
Of course, she died in January of ’31, and so it would have been in the next year.  I just wouldn’t know.  They – 

Pat Fawdry:
What was the men’s organization?

Female 1:
I expect there was a men’s civic club ______ – 

Bette Tilley:
Now where did Mrs. Bonart live?  You said across the street –

Female 1:
Miss Bonart?  She lived over on Forrest.  It’s a stucco house.  Later, the house was bought by my cousin, Mrs. Love, who was Alberta Carruthers, and she lived there, and they _______ it over and ______ very attractive.  Let’s see, about the seventh from the corner.

[0:39:03]


Anyway, it used to have a porch all the way around it.  The people now have taken off the porch.  It was next door to the Shoemaker’s.  You’ve probably been to them or are gonna see them.

Pat Fawdry:
We talked with them.  We haven’t been there.

Female 1:
Well it’s next to the Shoemaker’s, east of the Shoemaker’s, Miss Bonart, but I don’t remember what ever became _______.  I don’t know whether she had a husband or whether she was – the Gladding’s lived down here at the corner of Galloway and Dickinson.  The Latham’s, Frank Latham, lived over on Overton Park.  Their house has been torn down for the expressway, and their daughter, Jessie, is Mrs. Percy Perkins.  I reckon you’ll contact her.

Bette Tilley:
We talked to her.

Female 1:
Well that’s Miss Latham’s daughter.  Miss Latham and mother did their _______ things together.  Miss Rausch lived over on Autumn.  That house has been – well, maybe somebody’s still there.  It wasn’t torn down, but almost torn down for the expressway.  The Saul’s lived up on the corner of Evergreen and Beard.

[0:40:00]


I think he was a doctor.  The Elliott’s lived first over on Overton Park, and that house was torn down for the expressway, and then before that, long ago, they moved to a bungalow down here on Galloway.  The Kerr’s lived over on Overton Park, Luther Kerr.  I was trying to think.  There were three children.  I knew them.  Dorothy Jean.  The Conrad’s lived in the house that Miss Richmond’s family bought on the corner of Forrest and Hawthorne, and that’s where the Conrad’s lived, and then the Richmond’s bought that.  And mother lived here.  And ______ Church, I don’t know where Miss Church lived.

Female 2:
_______.

Female 1:
Was it over on Autumn?

Female 2:
Autumn.

Female 1:
Was it?  And the Hobbs were first on Autumn, and then down the corner of Hawthorne and Autumn, and it was torn down for the expressway.  Miss Rausch had came in – let’s see.  Again, he was in the real estate business, Mr. Rausch.

[0:41:09]


Rausch, Hobbs and Bailey was real estate.  _______ out here.  And the Bailey’s, _______ the home over there, the yellow brick house, and Miss Ellie Turner.  I don’t know where she lived.  Brigg’s lived up I think on Avalon, or one of those streets.  Miss Estes Scott lived back here on Autumn.  It’s a double house.  They made double houses, recently bought by two men, one I think is the manager of the Number One Beil Street Restaurant, or owns it or something, and the other one I think is the Petroleum Club, he has something to do with it.  The Bitesprock’s lived in the house that’s on Autumn west of Evergreen, and there’s a house and a duplex, about the third house.

[0:42:03]


And the son, Mr. Bitesprock, now lives on Autumn, just at the last house on Overton Park, and he could tell you something because they were living there that far back.  He’s an insurance man here, very active in Evergreen Church.  Mr. Bitesprock.  Pleasant people.  She knew some of the _____ some of the Carrington Jones.

Pat Fawdry:
You mentioned sometime ago in the conversation that this was almost just a little town out here.  What do you think about the neighborhood now as far as closeness?  Of course, I’m sure with new people coming in –

Female 1:
Well, I’ll tell you.  This neighborhood was still like a small town until the expressway just did so much damage to the properties.  Some people moved out, you know?  Some had to get out and didn’t want to, and moved out, and I think it was a very unfortunate thing because it not only destroyed the park –

[0:43:10]

Female 2:
_______ Autumn will never come back.

Female 1:
– but it’s just destroyed it, and yes, Autumn, I think a lot of that is rental property.  People didn’t sell.  But it, I thought, was a great mistake.  They should have gone around the town because it really did do a lot of damage to the neighborhood.  I don’t know so many of the people here.  We’ve been here always, and so have certain families we know, and there have been more young couples coming back into the neighborhood, which I think is good, and restoring old places, you know?  And we’ve had every now and then somebody call wanting to know if we want to sell.  In fact, a real estate agent the other day _______, “No, we’re comfortable.”  Of course, we have 160 feet, and to keep our yardman of 25 years, _______ and the maid we’d had the same length of time, her husband _______ died.

[0:44:04]


And so it’s a problem sometimes with doing that, but we have a little Southwestern student, a son of a Southwestern professor is gonna cut the grass.  He’s a real nice little boy.  But the people who live in the neighborhood, for the most part, are a very nice people, I think.  It’s a quiet neighborhood.  At night, you know, you can be so quiet you’d think you were way out in the country.  I read once an article that one of these newspapermen wrote about midtown, they call us, sirens and whatnot; he may have been talking about cross-town but he wasn’t talking about this part right here, because it is –

Bette Tilley:
It’s quiet during the day, even.

Female 1:
It’s a quiet neighborhood, and they’re nice people.  There are a good many Southwestern professors and families around there.  There’s a lot of professional people, doctors.  It’s a convenient location to drive to the hospital, or to town, or to any other place, and I think that’s one thing that’s kept it, you know?

[0:45:06]
Female 2:
I used to come home at 2:00 in the morning.

Female 1:
Yes.

Female 2:
________ I was a technician at the Baptist _______ and had to take calls at night –

Female 1:
And then she became the music librarian, head of the music department at the Memphis Public Library.

Female 2:
I would go out and drive home by myself _______.  We wouldn’t dare do it or anything like that now – 

Female 1:
But I think there are a lot of very nice people _______ been here a long time, substantial people, and, as I say, the new ones coming in, we don’t meet them so much.  They’re younger.  But one nice thing is Trinity Church has had for the last two years, I believe, _______ and I believe it was earlier this spring, they go up to the door and invite you, or send those pamphlets, one Sunday afternoon just to get together.

[0:46:02]


They serve punch and cookies, or something, and have just all people in the neighborhood to come over, and I think that’s a very nice way of pulling people together.  They have a _______ and you know that organization, _______ Memphis, or something.  They meet over there and –

Pat Fawdry:
Have you attended that meeting?

Female 1:
When they first started we did, and paid our dues, but I haven’t heard from them since then.  But I reckon they just maybe notify you easily.  I just don’t know.  Of course, after we retired, we were traveling.  Before we retired, we would drive off in June and go a month or more to Canada and drove all around, and so you ______ home, and then, when you’re busy, your time is pretty well occupied.  And then, _______ we retired, we went abroad five times _______ Caribbean.

[0:47:04]


You know, we’ve traveled around and so you don’t keep up as much.  And then she had been sick, and so that limits your time a little bit, you know, your activities.  I was trying to think.  One family lived in Evergreen _______ over in the Overton Park area, the Coca-Cola people Pidgin, you know?  Dr. Frank Smyth married one of the Pidgins, and they lived in the – I don’t know who bought that red brick house there.  It’s just almost inside of Overton Park.  It’s next to the corner.  That’s another family.  They were quite known socially, and as far as politically, I just don’t know.  Mr. Canalli lived over on Forrest, didn’t he?

Bette Tilley:
I think he’s still there.

Female 1:
I think so.

Bette Tilley:
We haven’t talked with him.

Female 1:
I was trying to think of some other people over in there.  I just don’t –

[0:48:02]
Female 2:
Miss Belcher _______.

Female 1:
Miss Belcher.  You probably have talked to Miss Belcher (Audio Distortion) architect built it and lived there.

Pat Fawdry:
Oh, is that right?

Female 1:
His wife and two sons, Louis, and what was the young boy’s name?

Female 2:
Victor.

Female 1:
Victor, and what was Mrs. Furbringer’s name before she married?  His father was ______ prominent somebody.  I don’t remember, but they built that house –

Pat Fawdry:
The Belcher house?

Female 1:
Yes.  It’s the third house from Evergreen.  It’s the Belcher place, and Miss Belcher lives there now.

Pat Fawdry:
Yeah, I had tried to get in touch with you, but a note we had said something about it being an economy house, and I wasn’t sure –

Female 1:
Well it’s very compact, I know that, and it’s been there ever since I can remember.

Female 2:
________.

Female 1:
Yes –

Female 2:
_______ she died.

Female 1:
Just like Jessie’s next door, Jessie Perkins, the Mondanaco’s lived there, and the corner was the Sparks.

[0:49:06]


The Sparks’ house, Mr. and Mrs. Sparks lived there, and Camille said he had them fieldstones shipped down from Missouri somewhere to build that.

Pat Fawdry:
That’s right.  Yeah, we talked with her last week.  She’s very interesting.

Female 1:
Saturday, we went out to DAR’s luncheon ________ out to the Chickasaw Club and we sat together Saturday.

Female 2:
________.

Female 1:
Yeah, she’s around the corner.  I’m just trying to think anybody else.  You know, you just don’t pay too much attention when you’re a child.

Female 2:
The Early’s.

Pat Fawdry:
Oh, Annah Lee Early?

Female 1:
Yes.  Oh, yes – 

Pat Fawdry:
We spoke with her.

Female 1:
– you’ve talked to Annah Lee because –

Female 2:
I remember when Annah Lee was born.

[0:50:00]
Female 1:
Her mother and mother were good friends.  Mother was older than she was.  They played in a bridge club.  As a child, I remember.  They were different ages (Audio Distortion) was one of them, mother, Miss McKee is I notice in that list, and mother was still in a bridge club when she died –

Pat Fawdry:
Do you remember –

Female 2:
______ clubs took over the bridge clubs.

Pat Fawdry:
Do you remember the controversy and the discussion regarding Parkview, and then another one, the possibility of another high-rise?

Bette Tilley:
That was much more recent – 

Female 1:
I think there was some protesting of the Parkview.  I just don’t remember.  But I think there was some, just like there was protesting for the expressway.  We went with others and paid money to get a lawyer when they first announced it.  It was gonna come straight up this way, you see?  And the only reason it didn’t was because they didn’t know they were gonna hit Trinity Church, and I remember going down to the –

[0:51:07]

Female 2:
Sears _______ –

Female 1:
Well Sears was the one they put on the fight, but I went down to see the plot, you know, on the – and so I was telling this man.  He said, “It’s gonna take your place,” and I said, “Well then it’ll take Trinity Church.”  “No, it won’t take Trinity Church but it’ll take yours,” and I said, “We’re on the same side of the street.  You gonna cross the street?” you know?  Anyway, I said, “You better call them,” and two days later, they announced that they’re gonna have a congregational meeting at Trinity Church.  They were thinking the church was over by the youth center.

Bette Tilley:
Because that’s what they give for their address, that’s what it is.

Female 1:
Thirty-eight, I think –

Bette Tilley:
They give 1738 Galloway.

Female 1:
– because that was Uncle Albert’s address at Glen Mary.  But the part that really stopped it was Sears.  Sears put a little pressure because they were gonna go right on up there, right by them, and it would just ruin their – right through their parking lot, you see, and so that’s what really stopped that.

[0:52:07]


But the people here, who had tried to – for some reason, but they just tore them down.  Nice houses.  Really it was, I think, too bad.

Bette Tilley:
Why did they tear the houses down before they had –

Female 1:
They bought it.  The city got the money, and they did not give them very much for the property.  I know –

Female 2:
_______ –

[Audio Distortion]

Female 1:
_______ next door to the old Evergreen Church on Autumn, you know the church was there and he lived in that little house next door.  But he said his family belonged to Idlewild and that’s where he had always been, but he really lived in this community over there.

[0:53:00]


I expect Mr. Bitesprock could tell you some – get some very good information.  His mother married a second time.  He was a Weather.  What was the man’s name?  Mr. – 

[End of Audio]
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